
Date Ref Dua  
صِرَاطَ الَّذِينَ أَنعَمتَ عَلَيهِمْ غَيرِ المَغضُوبِ عَلَيهِمْ    اهدِنَــــا الصِّرَاطَ المُستَقِيمَ  1:6-7 1

 وَلاَ الضَّالِّينَ
Keep us on the right path. The path of those upon whom Thou hast bestowed favors. Not (the path) of those upon whom 
Thy wrath is brought down, nor of those who go astray. 

Guidance 

  

2 7:23 

 رَبَّنَا ظَلَمْنَا أَنفُسَنَا وَإِن لَّمْ تَغْفِرْ لَنَا وَتَرْحَمْنَا لَنَكُونَنَّ مِنَ الْخَاسِرِينَ...  
Our Lord! We have been unjust to ourselves, and if Thou forgive us not, and have (not) mercy on us, we shall certainly be 
of the losers. 

Forgiveness 
  

3 23:29 
 رَّبِّ أَنزِلْنِي مُنزَلًا مُّبَارَآًا وَأَنتَ خَيْرُ الْمُنزِلِينَ...  

O my Lord! cause me to disembark a blessed alighting, and Thou art the best to cause to alight. 
Traveling 

  

4 54:10 
 .....أَنِّي مَغْلُوبٌ فَانتَصِرْ 

I am overcome, come Thou then to help. 
Help against enemies 

  

5 2:127 
 رَبَّنَا تَقَبَّلْ مِنَّا إِنَّكَ أَنتَ السَّمِيعُ الْعَلِيمُ... 

Our Lord! accept from us; surely Thou art the Hearing, the Knowing. 
Offer for acceptance 

  

6 14:40 
 ذُرِّيَّتِي رَبَّنَا وَتَقَبَّلْ دُعَاءرَبِّ اجْعَلْنِي مُقِيمَ الصَّلاَةِ وَمِن ۠ 

My Lord! make me keep up prayer and from my offspring (too), O our Lord, and accept my prayer 
Acceptance of salaa 

  

7 14:41 
 رَبَّنَا اغْفِرْ لِي وَلِوَالِدَيَّ وَلِلْمُؤْمِنِينَ يَوْمَ يَقُومُ الْحِسَابُ 

O our Lord! grant me protection and my parents and the believers on the day when the reckoning shall come to pass! 
Forgiveness 

  

8 17:24 
 نِي صَغِيرًارَّبِّ ارْحَمْهُمَا آَمَا رَبَّيَا... 

O my Lord! have compassion on them, as they brought me up (when I was) little. 
Parents 

  

9 66:11 
 .....رَبِّ ابْنِ لِي عِندَكَ بَيْتًا فِي الْجَنَّةِ... 

My Lord! build for me a house with Thee in the garden… 
Strengthen eiman 

  

10 20:25
يَفْقَهُوا  وَاحْلُلْ عُقْدَةً مِّن لِّسَانِي  وَيَسِّرْ لِي أَمْرِي     رَبِّ اشْرَحْ لِي صَدْرِي. .. 28-

 قَوْلِي
O my Lord! Expand my breast for me, And make my affair easy to me, And loose the knot from my tongue, (That) they may 
understand my word; my Lord! cause me to disembark a blessed alighting, and Thou art the best to cause to alight. 

Ease of speech 
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11 28:16 

 رَبِّ إِنِّي ظَلَمْتُ نَفْسِي فَاغْفِرْ لِي فَغَفَرَ لَهُ إِنَّهُ هُوَ الْغَفُورُ الرَّحِيمُ ... 
My Lord! surely I have done harm to myself, so do Thou protect me. So He protected him; surely He is the 
Forgiving, the Merciful. 

Forgiveness & protection 
 

12 28:24 

  أَنزَلْتَ إِلَيَّ مِنْ خَيْرٍ فَقِيرٌآرَبِّ إِنِّي لِمَ... 
My Lord! surely I stand in need of whatever good Thou mayest send down to me. 

Beginning a new task 
 

 قْدَامَنَا وَانصُرْنَا عَلَى الْقَوْمِ الْكَافِرِينَرَبَّنَا أَفْرِغْ عَلَيْنَا صَبْرًا وَثَبِّتْ أَ...  2:250 13
Our Lord, pour down upon us patience, and make our steps firm and assist us against the unbelieving 
people. 

Steadfastness 
 

يَّ وَعَلَى وَالِدَيَّ وَأَنْ أَعْمَلَ رَبِّ أَوْزِعْنِي أَنْ أَشْكُرَ نِعْمَتَكَ الَّتِي أَنْعَمْتَ عَلَ...  27:19 14
 ...صَالِحًا تَرْضَاهُ وَأَدْخِلْنِي بِرَحْمَتِكَ فِي عِبَادِكَ الصَّالِحِينَ

O My Lord! grant me that I should be grateful for Thy favor which Thou hast bestowed on me and on my 
parents, and that I should do good such as Thou art pleased with, and make me enter, by Thy mercy, into 
Thy servants, the good ones. 

Thanksgiving 

 

 إِلَهَ إِلَّا أَنتَ سُبْحَانَكَ إِنِّي آُنتُ مِنَ الظَّالِمِينَ لَآ... 21:87 15
There is no god but Thou, glory be to Thee; surely I am of those who make themselves to suffer loss. 

Ayatul Kareema - Appeal 
 

 رَبَّنَا آتِنَا مِن لَّدُنكَ رَحْمَةً وَهَيِّئْ لَنَا مِنْ أَمْرِنَا رَشَدًا ...  18:10 16
Our Lord! grant us mercy from Thee, and provide for us a right course in our affair. 

Success  

17 20:11
 رَّبِّ زِدْنِي عِلْمًا ...  4

O my Lord! increase me in knowledge. 
Knowledge 

 

18 23:10
 رَبَّنَا آمَنَّا فَاغْفِرْ لَنَا وَارْحَمْنَا وَأَنتَ خَيْرُ الرَّاحِمِين...   9

Lord! we believe, so do Thou forgive us and have mercy on us, and Thou art the best of the Merciful ones. 
Rahma 

 

 رَّبَّنَا عَلَيْكَ تَوَآَّلْنَا وَإِلَيْكَ أَنَبْنَا وَإِلَيْكَ الْمَصِيرَُ...  60:4 19
Our Lord! on Thee do we rely, and to Thee do we turn, and to Thee is the eventual coming. 

Tawakkul - Trust 
 

20 66:8 

ورَنَا وَاغْفِرْ لَنَا إِنَّكَ عَلَى آُلِّ شَيْءٍ قَدِيرٌرَبَّنَا أَتْمِمْ لَنَا نُ  ...
Our Lord! make perfect for us our light, and grant us protection, surely Thou hast power over all things. 

Nur 
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 رَبَّنَا لاَ تُزِغْ قُلُوبَنَا بَعْدَ إِذْ هَدَيْتَنَا وَهَبْ لَنَا مِن لَّدُنكَ رَحْمَةً إِنَّكَ أَنتَ الْوَهَّابُ  3:8 21

Our Lord! make not our hearts to deviate after Thou hast guided us aright, and grant us from Thee mercy; 
surely Thou art the most liberal Giver. 

Strengthen eiman 

  

 رَبَّنَا فَاغْفِرْ لَنَا ذُنُوبَنَا وَآَفِّرْ عَنَّا سَيِّئَاتِنَا وَتَوَفَّنَا مَعَ الأبْرَارِ...  3:193 22
Our Lord! forgive us therefore our faults, and cover our evil deeds and make us die with the righteous. 

To die with eiman 

  

 رَبَّنَا آتِنَا فِي الدُّنْيَا حَسَنَةً وَفِي الآخِرَةِ حَسَنَةً وَقِنَا عَذَابَ النَّارِ...  2:201 23
Our Lord! grant us good in this world and good in the hereafter, and save us from the chastisement of the fire. 

Seeking goodness 
  

رَبَّنَا لاَ تُؤَاخِذْنَا إِن نَّسِينَا أَوْ أَخْطَأْنَا رَبَّنَا وَلاَ تَحْمِلْ عَلَيْنَا إِصْرًا آَمَا حَمَلْتَهُ ...  2:286 24
عَلَى الَّذِينَ مِن قَبْلِنَا رَبَّنَا وَلاَ تُحَمِّلْنَا مَا لاَ طَاقَةَ لَنَا بِهِ وَاعْفُ عَنَّا وَاغْفِرْ لَنَا 

 حَمْنَآ أَنتَ مَوْلاَنَا فَانصُرْنَا عَلَى الْقَوْمِ الْكَافِرِينَََْوَارْ
Our Lord! do not lay on us a burden as Thou didst lay on those before us, Our Lord do not impose upon us 
that which we have not the strength to bear; and pardon us and grant us protection and have mercy on us, 
Thou art our Patron, so help us against the unbelieving people. 

Forgiveness & ease 

  

ربَّنَا اغْفِرْ لَنَا ذُنُوبَنَا وَإِسْرَافَنَا فِي أَمْرِنَا وَثَبِّتْ أَقْدَامَنَا وانصُرْنَا عَلَى الْقَوْمِ ...  3:147 25
 الْكَافِرِينَ

Our Lord! forgive us our faults and our extravagance in our affair and make firm our feet and help us against the 
unbelieving people. 

Remove hardships 

  

 رَبَّنَا مَا خَلَقْتَ هَذا بَاطِلاً سُبْحَانَكَ فَقِنَا عَذَابَ النَّارِ...  3:191 26
Our Lord! Thou hast not created this in vain! Glory be to Thee; save us then from the chastisement of the fire. 

Creation 
  

 رَبَّنَا وَآتِنَا مَا وَعَدتَّنَا عَلَى رُسُلِكَ وَلاَ تُخْزِنَا يَوْمَ الْقِيَامَةِ إِنَّكَ لاَ تُخْلِفُ الْمِيعَادَ  3:194 27
Our Lord! and grant us what Thou hast promised us by Thy messengers; and disgrace us not on the day of resurrection; 
surely Thou dost not fail to perform the promise. 

Safety on Day of Qiyama 

  

 رَّبِّ اغْفِرْ وَارْحَمْ وَأَنتَ خَيْرُ الرَّاحِمِينَ...  23:118 28
O my Lord! forgive and have mercy, and Thou art the best of the Merciful ones. 

Rahma 
  

رَبِّ أَوْزِعْنِي أَنْ أَشْكُرَ نِعْمَتَكَ الَّتِي أَنْعَمْتَ عَلَيَّ وَعَلَى وَالِدَيَّ وَأَنْ أَعْمَلَ ...  46:15 29
 كَ وَإِنِّي مِنَ الْمُسْلِمِينَ إِنِّي تُبْتُ إِلَيْذُرِّيَّتِيصَالِحًا تَرْضَاهُ وَأَصْلِحْ لِي فِي ۠

My Lord! grant me that I may give thanks for Thy favor which Thou hast bestowed on me and on my parents, and that I 
may do good which pleases Thee and do good to me in respect of my offspring; surely I turn to Thee, and surely I am of 
those who submit. 

Thankfulness 

  

...رَبَّنَا لاَ تَجْعَلْنَا مَعَ الْقَوْمِ الظَّالِمِينَ 7:47 30
Our Lord! place us not with the unjust 

Protection from the unjust 

  

 




